
فسادفوتبالراانكارنميكنم
فساد در فوتبال مسئله اي است كه سال هاست 
از سوي رس��انه ها مطرح  و سال هاست كه 
توس��ط مس��ئولان فوتبال به انواع مختلف 
تكذيب مي ش��ود، ام��ا مهدي ت��اج رئيس 
فدراسيون فوتبال اذعان مي كند كه در فوتبال 
فساد وجود دارد. او مي گويد: »در فوتبال هم 
مثل بقيه جاهاي جامعه فساد وجود دارد. ما نمي توانيم انكار كنيم كه در 
فوتبال فساد وجود ندارد. البته ارگاني براي مقابله با فساد هست كه بايد 
فعال عمل كند و اينها را ريشه يابي و با آنها برخورد كند. بنا داريم حتماً 
در فوتبال پايه و مدارس فوتبال به اين موضوع به صورت جدي پرداخته 
شود.« حرف هاي جناب رئيس فدراسيون البته حرف هايي تكراري است 
و همه منتظر عملي شدن حتي بخش��ي از آنها طي سال هاي گذشته 

بوديم، انتظاري كه به نظر مي رسد عزمي براي پايان آن نيست.

آقاينوبختبامردمصادقباشيد
عادت كرده ايم كه امير عابديني را در قامت 
يك منتقد فوتبال ببينيم، اما مديرعامل 
سابق پرسپوليس اين بار روي يك معضل 
اجتماعي دست گذاشته و نشان داده كه 
تنها به انتقاد از وضعيت فوتبال اكتفا نكرده 
اس��ت. عابديني درباره  اظهارات نوبخت، 
رئيس سازمان برنامه و بودجه در صفحه شخصي خود نوشته است: 
»مي خواستم از تصميمات مسئولان ورزش گلايه كنم، اما چشمم به 
افاضات جناب نوبخت افتاد. اي كاش تأمين منابع بودجه را به شكلي 
ديگر توجيه مي كرد و نمك روي زخم مردم نمي پاشيد. حداقل يك بار 
آمار روشن به مردم بدهيد. بگوييد چند نفر از فرزندانتان در خارج 
هستند و كوچك ترين نگراني  اي بابت هزينه زندگي و گراني ندارند. 
وعده و وعيد نمي خواهيم، لطفاً همين وضع موجود را حفظ كنيد.«

طعنهشفربهمهاجمگلنزناستقلال
در آستانه بازي اس��تقلال مقابل ايرانجوان 
بوش��هر در مرحله يك چهارم جام حذفي 
باش��گا ه هاي ايران، وينفرد شفر سرمربي 
آلماني آبي ها ك��ه از عدم گلزني مهاجمان 
تيمش به ستوه آمده، پستي يك دقيقه اي 
از موقعيت هايي را كه به اش��كال عجيبي 
توسط مهاجمان استقلال به هدر رفته در صفحه شخصي خود قرار داده 
است. انتشار اين پست با واكنش هاي تند هواداران استقلال عليه اين 
مهاجمان فرصت سوز روبه رو شده است، مسئله اي كه البته به مذاق آنها 
خوش نيامد و خشم شان را عليه سرمربي برانگيخت. شنيده ها حاكي از 
آن است كه اين بازيكنان اعتقاد دارند شفر براي حل اين مشكل به جاي 
اينكه با انتشار اين فيلم به آنها فشار بياورد، نوع تمرينات خود را تغيير 

دهد، چون با اين روش آنها به لحاظ روحي نيز دچار افت مي شوند.

تعامل با وزارت ورزش، آرزوي آشکار داورزني 
چالشصالحياميري

درانتخاباتكميتهالمپيک
انتخابات كميته ملي المپيك يكي از چالش هاي مهم ورزش ايران است. 
مجمع انتخاباتي اين نهاد ورزش��ي در حالي 25 دي برگزار مي شود كه 
بحث هاي زيادي پيرامون حضور نامزدهاي خاص با گرايش هاي سياسي 
وجود دارد. مثل هميشه شايعاتي مبني بر مهندسي انتخابات سر زبان ها 

افتاده و معاون وزير ورزش را وادار به پاسخگويي كرده است. 
   شهرداري يا کميته؟

رضا صالحي اميري همان گزينه اي است كه اين روزها نامش در محافل 
ورزشي و خبري زياد شنيده مي ش��ود. وزير سابق ارشاد علاقه زيادي به 
حضور در مديريت ورزش دارد و تمام تلاشش را مي كند تا به هدفش برسد. 
صالحي اميري پيش از اين و در دوره اول رياست جمهوري دكتر روحاني، 
مدتي سرپرستي وزارت ورزش را برعهده داشت. پس از آن نيز به عنوان 
وزير پيشنهادي به بهارستان معرفي ش��د، اما در نهايت تيرش به سنگ 
خورد و نتوانست رأي لازم را كسب كند. دور ماندنش از وزارت ورزش او را 
به وزارت ارشاد و رياست كتابخانه ملي برد، اما گمانه زني هاي اخير حاكي 
از اين است كه اين چهره سياسي نزديك به دولت تدبير و اميد همچنان 
حضور در ورزش كشور را به هر پست ديگري ترجيح مي دهد، در حالي 
 كه با تغييرات در شهرداري تهران و روي كار آمدن نجفي، صالحي اميري 
به عنوان قائم مقام شهردار و معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري تهران 
انتخاب شد، سمت جديدي كه به نظر مي رسد نتوانسته خواسته هاي او را 
برآورده كند. نامنويسي از نامزدهاي رياست كميته ملي المپيك از شنبه 
هفته آينده آغاز مي شود و شواهد نشان مي دهد كه رضا صالحي اميري يكي 
از گزينه هاي اصلي تصدي اين پست باشد. با اينكه اخيراً شهردار تهران در 
مصاحبه اي ابراز اميدواري كرد كه معاونش ماندن در شهرداري را ترجيح 
دهد، اما انتخاب صالحي اميري به عنوان يكي از خبرگان ورزش��ي قطعاً 

بي دليل و بدون برنامه قبلي نبوده است.
وزير سابق ارشاد در شرايطي به عنوان يكي از پنج خبره ورزش در انتخابات 
حق رأي دارد كه اين موضوع انتقادهاي زيادي را به همراه داشت. جالب 
اينكه صالحي اميري در چنين شرايطي ترجيح داد تا انتقادها را بدون پاسخ 
بگذارد. با اينكه هنوز تكيف آمدن يا نيامدن گزينه اصلي از ش��هرداري 
مش��خص نيس��ت، اما گفته مي ش��ود برخي ها براي تصدي پست هاي 

دبيركلي، نايب رئيسي و خزانه داري نيز وارد عمل شده اند. 
   تکذيب شايعات

انتخابات كميته مل��ي المپيك اين بار نيز با ح��رف و حديث هاي زيادي 
برگزار مي شود. در فاصله يك ماه مانده تا موعد مقرر و با وجود اينكه هنوز 
ثبت نام نامزدها شروع نشده، اما شايعات مختلف نشان از رفتارهاي پشت 
پرده اهالي ورزش دارد. محمدرضا داورزني، معاون وزير ورزش روز گذشته 
در پايان مجمع انتخاباتي فدراسيون كبدي اين شايعات را تكذيب كرد: 
»بحث هايي مطرح مي شود. كميته ملي المپيك يكي از نهادهاي مهم براي 
ورزش كشور در عرصه المپيك است. اين نهاد به عنوان عضو كميته ملي 
المپيك و يك نهاد NOC، يكي از پايگاه هاي مهم در بازي هاي المپيك 
است و اهميت ويژه  اي دارد. بحث هايي مطرح مي شود، اما بهتر است اين 
را بدانيد كه در مجمع انتخاباتي اين سازمان بيش از 60 نفر بايد رأي بدهند 
و هميشه هم بر اين منوال بوده و اين نيست كه بگوييم فرد خاصي انتخاب 
خواهد شد و بين كميته ملي المپيك و وزارت ورزش و جوانان از قبل يك 

نفر انتخاب شده است.«
داورزني صراحتاً از اختلاف بين كميته و وزارت ورزش سخن گفت و ابراز 
اميدواري كرد كه پس از برگزاري انتخابات اختلافات گذشته برطرف شود: 
»آن چيزي كه در ورزش كشور طي اين سي و چند سال وجود داشته و 
تبديل به يك مشكل شده است، عدم تفاهم بين وزارت ورزش و جوانان 
و كميته ملي المپيك است. ما نياز به يك انسجام داريم و هرچه تعامل 
در بين اين دو نهاد بيشتر شود، براي ورزش كشور بهتر خواهد بود. اين 
نيست كه كميته ملي المپيك يك جزيره مستقل باشد و كار خودش را 
انجام دهد و وزارت ورزش و جوانان نيز كار خود را پيش ببرد. اين تصور 
باطلي است و بايد بين اين دو نهاد تعاملي منطقي وجود داشته باشد تا اين 
انسجام و نزديكي بتواند در رقابت هاي بين المللي به اجراي بهتر برنامه ها 
كمك كند. براي اعضاي مجمع آرزوي موفقيت داريم و اميدواريم با اين 
انتخابات هماهنگي بهتر و بيش��تري بين كميته ملي المپيك و وزارت 
ورزش و جوانان به وجود بيايد. البته اين صحبت ها به اين معني نيست كه 

اين تعامل وجود ندارد، اما بايد بهترتر از اينها شود.«

طارمي گران تر از 
دنيا حيدري
   گزارش

آنچه تصور مي شد، 
براي پرسپوليس 
آب خورد. بازيکني ک�ه در قبال دو آقاي گلي، 
محروميت از دو پنجره نقل و انتقالات، جريمه 
نقدي ۷۹۰ هزار يورويي و محروميت چهار ماهه 
مهاجم سرخپوشان را به اين تيم تحميل کرد تا 
گرشاسبي در اولين گام بعد از جانشيني طاهري 
براي بس�تن اين پرونده قطور و سنگين راهي 
ترکيه شود. سفري که گفته مي شود خبرهاي 
خوبي براي پرسپوليس و هوادارانش دارد و شايد 

پای بزرگان سياسی نيز به آن باز شود.
بعد از اينكه خمارلو، مدير روابط عمومي باشگاه 
پرس��پوليس در آخرين روزهاي هفته گذشته از 
مثبت بودن روند مذاكرات هيئت پرسپوليسي اي 
كه راهي تركيه ش��ده بودند خبر داده بود، حالا 

گرشاس��بي مدير جديد سرخپوش��ان نيز وعده 
خبرهاي خوش��ي را ب��ه هواداران پرس��پوليس 
مي دهد. از صحبت ه��اي او اين طور برمي آيد كه 
مذاكرات به خوبي پيش رفته و هيئت پرسپوليسي 
كه براي روش��ن ش��دن تكليف پرونده طارمي 
و حل و فصل آن راهي تركيه ش��ده، قرار اس��ت 
با دس��ت پر بازگردد: »طي چهار روز گذش��ته، 
مذاكرات فش��رده و س��نگيني را با مس��ئولان و 
مديران باش��گاه ريزه اس��پور تركيه داشتيم كه 
خوشبختانه توانس��تيم به نتايج بس��يار خوبي 
برسيم.« آنچه كه گرشاسبي مي گويد، بي شباهت 
به وعده اميدواركننده اي كه چندي پيش سايت 
فدراسيون فوتبال بابت برگزاري ديدارهاي ايران 
و عربس��تان در ليگ قهرمانان داده بود، نيست. 
ماجرايي كه اميدواري هاي زيادي را ايجاد كرد، 
اما به ناگاه همه رؤياها برباد رفت و طولي نكشيد 

كه مشخص شد چيزي تغيير نكرده است!
   توافقات اميدوارکننده غيررسمي

سرپرست باشگاه پرسپوليس مي گويد داستان 
حل مشكل پرسپوليس از روزي كليد خورد كه 
رجب طيب اردوغان، رئيس جمهور تركيه به ايران 
آمد و با درخواست وزير ورزش براي حل مشكل 
سرخپوشان مواجه ش��د: »اختلاف پرسپوليس 
با باشگاه ريزه اس��پور در سفر رئيس جمهور اين 
كشور توسط وزير ورزش مطرح و مقرر شد براي 
رفع مشكل و اختلاف، پيگيري هاي لازم صورت 
گيرد و در راستاي همين جلسه، همراه با اعضاي 
كميته حقوقي و بين الملل به تركيه سفر كرديم 
كه اتفاقاً س��فر و مذاكرات خوبي هم داشتيم.« 
با اين ح��ال تجربه نش��ان داده روي حرف هاي 
اميدواركننده مس��ئولان نمي توان تا زماني كه 
كار قطعي نشده، خيلي حس��اب كرد، اما ظاهراً 

قرار است پرس��پوليس دس��ت به جيب شود و 
جريمه ريزه اسپور را به حساب اين تيم واريز كند 
تا طرف تركيه اي با ارسال مدارک لازم به دادگاه 
CAS، زمينه هاي لغو محروميت پرس��پوليس 

توسط فيفا را فراهم كند.
   ديدار با وکيل طارمي و سکوت خبري

محروميت چهار ماهه طارم��ي 34 روز ديگر به 
پايان مي رس��د، اما مي ماند مبلغي حدود 800 
هزار دلار كه بايد به باش��گاه تركيه اي پرداخت 
شود، اگرچه پرس��پوليس تنها ضامن پرداخت 
آن اس��ت، اما پرداختش به عه��ده خود طارمي 
اس��ت و ش��ايد به همين دليل بود كه صبح روز 
گذشته وكيل طارمي به ديدار گرشاسبي رفت. 
سرپرست پرس��پوليس كه با هيئت همراه براي 
كاهش جريمه اين باشگاه در قبال نقض قوانين 
بين المللي در انتقال طارمي از ريزه اسپور راهي 
تركيه شده بود تا بتوانند تخفيفي بگيرند و گام 
مثبتي براي كاهش محروميت اين تيم از حضور 
در دو پنجره نقل و انتقالاتي لي��گ برتر بردارد، 
صبح ديروز با وكيل طارمي به گفت وگو نشست تا 

مسئله را به طور كامل بررسي كند. 
   فيفا کوتاه مي آيد؟

اگرچه مسئولان پرسپوليس مهر سكوت به لب 
زده اند، اما اميدواري هايي در خصوص بخش��ش 
سرخپوشان توسط فيفا به وجود آمده كه روزبه 
وثوق احم��دي، رئيس كميت��ه تعيين وضعيت 
بازيكنان فدراس��يون فوتبال در م��ورد آن گفته 
اس��ت: »در خصوص شكس��تن رأي محروميت 
پرسپوليس از حضور در دو پنجره نقل و انتقالات 
پس از توافق با باشگاه ريزه اسپور، بايد منتظر رأي 
فيفا باشيم، چراكه در آيين نامه فيفا درباره اينكه 
اگر دو باش��گاه با يكديگر توافق كنند چه اتفاقي 
مي افتد، نكته اي ذكر نشده است. اينكه فيفا توافق 
دو طرف را مي پذيرد و تخلف را ناديده مي گيرد يا 
رأي را نگه مي دارد، معلوم نيست و اينكه پرونده 
طارمي و پرسپوليس به دادگاه CAS رفته، شايد 
رأي اي��ن دادگاه هم در مورد پرون��ده تأثيرگذار 
باشد، اما اينكه پادرمياني اردوغان در اين ماجرا 
نتيجه اي دارد يا نه، بايد گفت كه وقتي دو كشور 
در بالاترين سطح سياسي توافق كنند تا پرونده اي 
بسته شود، باشگاه ها هم ملزم به حل آن مي شوند. 

در اين بين تنها فيفا و رأي نهايي آن مي ماند.«

مديريتورزشگرفتارفاميلسالاري
انتخابات ديروز فدراس��يون كبدي يك پيام داش��ت؛ پيامي كه نوعي 
اتمام حجت با منتقدان و دلسوزان فضاي مديريتي ورزش بود، پيامي 
كه با انتخاب يكي از بستگان رئيس سابق، حالا بهتر از هر زمان ديگري 
مي توان آن را درک كرد. پيامي با اين مضمون كه با وجود مشكلات و 
حاشيه هاي دردسرساز اراده اي براي پايان دادن به فاميل بازي و روابط 
شخصي در فدراس��يون هاي ورزش��ي وجود ندارد. سوءمديريت هايي 
مانند تمس��خر حجاب به عنوان يك��ي از اصول پايه اي اس��لام و اداره 
خانوادگي فدراسيون هم باعث نمي ش��ود تا متوليان ورزش كشور به 
فكر تغيير شرايط بيفتند و اجازه ندهند كه روند سابق در دوره مديريت 
جديد ادامه پي��دا كند. با اين حال وزارت ورزش��ي ها ب��دون توجه به 
حاشيه هاي مس��ابقات كبدي قهرماني آسيا و همچنين سيستم اداره 
قبلي فدراس��يون، اراده ش��ان را بر حفظ ش��رايط موجود گذاشته اند، 
مس��ئله اي كه خودش را به خوبي در انتخابات ديروز با انتخاب يكي از 
بستگان و نزديكان رئيس قبلي به عنوان رئيس جديد نشان داد، انتخابي 
كه خبر رسيده با حمايت و پشتيباني وزارت ورزش همراه بوده و اعضاي 
مجمع انتخابي فدراسيون كبدي در اقدامي خودجوش بيشترين آرا را 

براي رئيس جديد به صندوق ريخته اند! 
انتخابات ديروز فدراس��يون كبدي ب��ه خوبي گوياي ش��رايط حاكم 
بر سيس��تم مديريتي ورزش كش��ور اس��ت و به رغم تم��ام ضعف ها 
و سياس��ت هاي غلطي ك��ه در بخش ه��اي مختلف ديده مي ش��ود، 
تصميم گيرن��دگان ورزش ب��دون تغيير مس��ير براي رف��ع مصائب و 
مش��كلاتي كه گريبان رش��ته هاي مختلف ورزش��ي را گرفته است، 
همچنان در مسيري حركت مي كنند كه منافع شخصي، گروهي و البته 
خانوادگي در آن ديده مي شود. در همين راستا ديروز در حالي رئيس 
فدراسيون جديد كبدي انتخاب شد كه به نظر مي رسد با انتخاب يكي 
از بستگان رئيس قبلي چشم انداز روشني براي ترميم آسيب هايي كه 
روابط خانوادگي رئيس قبلي به اين فدراس��يون زده، ديده نمي شود و 
به رغم ادعاهايي كه مي ش��ود تنها جاي افراد عوض شده و فدراسيون 
مانند گذشته به صورت فاميلي اداره خواهد شد، به خصوص كه تعداد 

زيادي از اقوام رئيس جديد هم در فدراسيون مشغول به كار هستند. 
آفت فاميل بازي در فدراسيون هاي ورزشي كه نمونه آن را در فدراسيون 
كبدي مي توان به وضوح ديد، دردي است كه سال هاي زيادي ورزش را 
آزار داده، اما انتخابات فدراسيون كبدي نشان داد كه قرار نيست قدمي 
در اين زمينه براي اصلاح امور و بازگش��ت به مسير شايسته سالاري و 
ضابطه مندی در انتخاب مديران برداشته شود و اين مسئله به طور قطع 
در آينده مي تواند ورزش را با مصائب بيش��تري مواجه كند. خروجي 
انتخابات فدراسيون كبدي با وجود حاشيه هاي زيادي كه متوجه اين 
فدراسيون اس��ت، تنها نمونه كوچكی از كج روي هاي رايج در سيستم 
مديريتي ورزش كشورمان است، سيستمي كه متوليان آن اعتقادي به 

اصلاح روش غلطي كه در ورزش در پيش گرفته اند، ندارند. 
در چنين شرايطي به نظر مي رسد ورزش كشورمان حداقل در عرصه 
مديريتي به سمت قهقرا مي رود، جايي كه ارتباطات خانوادگي، سياسي 
و باندبازي در انتخاب يك مدير حرف اول را مي زند و صحبت هايي مبني 
بر شايسته س��الاري و برخورد با متخلفان، تنها يك شوي مديريتي در 
واكنش به انتقادهاس��ت. اگرچه وزارت ورزش��ي ها بر عدم دخالت در 
انتخابات فدراسيون ها و امور مديريتي آن تأكيد دارند، اما اتفاقاتي مانند 
بركناري رئيس فدراسيون چوگان و همچنين انتخاب يكي از بستگان 
رئيس پرحاشيه فدراسيون كبدي به رياست اين فدراسيون، حاكي از 

نقض ادعاهاي مديران وزارت ورزش است. 
روندي ك��ه وزارت ورزش در دوره جديد در پيش گرفت��ه، نگراني هاي 
جامعه ورزش را نس��بت به انتخابات فدراسيون ها و كميته ملي المپيك 
كه در هفته هاي پيش رو قرار اس��ت برگزار ش��ود، افزايش داده اس��ت. 
انتخابات فدراسيون هاي كش��تي، تكواندو، واليبال، بسكتبال، چوگان، 
بوكس و كميته ملي المپيك به طور قطع از اهميت بالاتري نس��بت به 
فدراسيون كبدي برخوردار است و اين نگراني وجود دارد كه اتفاقي كه در 
فدراسيون كبدي افتاد در ساير انتخابات  نيز تكرار شود و به جاي رعايت 
شايسته سالاري و انتخاب مديران كارآمد، باز هم اولويت هاي گروهي و 
سياسي بر سر انتخابات سايه بيندازد و نام مديراني از صندوق رأي خارج 
شود كه نه بر اساس شايستگي بلكه بر اساس ارتباطات انتخاب مي شوند، 

انتخاب هايي كه در نهايت دود آن به چشم ورزشكاران و ورزش مي رود. 

محروميتاسپانياازسويفيفايکجوکاست
رئيس س��ازمان ليگ فوتبال اس��پانيا بعيد مي داند فدراسيون جهاني 
فوتبال تيم ملي اين كش��ور را از حضور در جام جهاني 20۱8 محروم 
كند. خاوير تباس، رئيس سازمان ليگ اسپانيا هشدار فيفا به فدراسيون 
فوتبال اين كشور در خصوص دخالت دولت در تعيين رئيس فدراسيون 
و اخراج از جام جهاني را چندان جدي نگرفته است. تباس در گفت و گو 
با نشريه ماركا با اشاره اي طعنه آميز به روز ملي »بي گناهان مقدس« 
در اسپانيا اظهار داشت: »آيا امروز 28 سپتامبر است؟ اين )تهديد فيفا( 
شبيه يك جوک است. فكر نمي كنم اينفانتينو توان انجام چنين كاري 

را داشته باشد. من ابداً فكر نمي  كنم.«
-------------------------------------------------------------

طعنهدوبارهگوارديولابهمورينيو
س��رمربي منچسترس��يتي بار ديگ��ر طعن��ه اي به همت��اي خود در 
منچستريونايتد زد. بعد از دربي منچستر كه با برتري منچسترسيتي به 
پايان رسيد، درگيري هاي لفظي زيادي بين مربيان و بازيكنان دو تيم 
به وجود آمد. پپ گوارديولا در جديدترين طعنه خود به ژوزه مورينيو 
گفت : »من فك��ر مي كنم تاتنه��ام در كنار چلس��ي بهترين تيم هايي 
هس��تند كه مي خواهند فوتبال بازي كنند. آنها برخلاف بعضي تيم ها 
)منچس��تريونايتد( كاري به بازي تيم رقيب ندارند ك��ه بر مبناي آن 
سيستم بچينند، بلكه بازي خودشان را به نمايش مي گذارند و اين براي 

ما چالش بزرگي است كه بعد از بازي با سوآنزي با آنها بازي كنيم.«

بازيسياسيامريكاعليهورزشروسيه
اختلافات روسيه و امريكا در حوزه ورزش 
علني تر از گذش��ته شده اس��ت. با اينكه 
روس ها بايد در چند ماه باقي مانده تا آغاز 
جام جهاني 20۱8 تمام توان خود را صرف 
آماده سازي ورزشگاه هاي خود كنند، پيش 
كش��يدن بحث دوپينگ سيستماتيك از 
س��وي امريكايي ها حواشي جديدي را به 
همراه داشته است. محروميت ورزشكاران 
روسي از المپيك زمستاني همان موضوعي 
است كه يك بار ديگر با واكنش جدي ولاديمير پوتين همراه شد. البته 
اين بحث و جدل ها بين روسيه و امريكا در مورد مسائل ورزشي موضوع 
تازه اي نيست. از آنجا كه سران فيفا مدعي شده اند ميزبان جام جهاني 
نتوانس��ته طبق برنامه پيش برود، اما رئيس جمهور روسيه علناً ايالات 
متحده را متهم به دخالت در امور ورزشي كشورش كرده است. گريگوري 
رودچنكف همان افسر ارشد آژانس مبارزه با دوپينگ روسيه است كه 
اطلاعات ورزشكاران كشورش را در اختيار خارجي ها قرار داده تا مرد اول 
روسيه مدعي شود كه رئيس پيشين آزمايشگاه مسكو در ازاي دريافت 
رشوه از امريكايي اطلاعات روس ها را فاش كرده است. اين ادعا در حالي 
مطرح شده كه گويا امريكايي ها قصد ندارند نسبت به آن واكنشي نشان 
دهند. رودچنكف قبل از اين موضوع از روسيه رفت و پس از آن هم مدعي 
شد كه در كش��ورش امنيت جاني ندارد! ورزش روس��يه پس از انتشار 
اطلاعات محرمانه هزينه سنگيني پرداخت كرد؛ محروميت از المپيك 
زمستاني سوچي و حالا هم المپيك زمستاني 20۱8. اينها همان مواردي 
است كه پوتين به آنها اشاره كرده و مدعي شده امريكايي ها براي تحت 
فشار قرار دادن روس��يه دس��ت به دامن ورزش و پرونده هاي دوپينگ 
شده اند: »به نظر مي رسد رودچنكف تحت تأثير سرويس هاي امريكايي 
است.« بدون شك حواشي مطرح شده به تيره تر شدن روابط روسيه و 
امريكا منجر خواهد ش��د. با اينكه روس ها با حضور ورزشكارانش��ان به 
صورت مستقل در المپيك زمس��تاني كره جنوبي موافقت كرده اند، اما 
هيچ بعيد نيست امريكايي ها در آينده به سياست هاي خود ادامه دهند و 

ورزش روسيه را با چالش هاي تازه اي مواجه كنند. 

13 |  1439 ربی��ع الاول   28  |  1396 آذر   26 | روزنامه جوان |  شماره 5261یک ش��نبه 

  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

شیوا نوروزي

سعید احمدیان

قدردانيمردميازكشتيگيرسرافراز
مردم استان البرز به پاس قدرداني از زحمات عليرضا كريمي و حمايت وي 
از مردم فلسطين در مسجد حجت بن الحسن)عج( در فرديس از وي تجليل 
كردند. شامگاه جمعه آحاد مردم شهرستان فرديس پس از نمايش اقتدار و 
غرورآفريني عليرضا كريمي، كشتي گير ملي پوش فرديسي كشور از او به دليل 
حمايت از مردم فلسطين كه حاضر به مبارزه با كشتي گير رژيم صهيونيستي 
نشد، تجليل كردند. در اين برنامه كه به همت پايگاه سپاه ناحيه امام رضا)ع( 
برگزار شد، بيش از 20 سكه طلا كه توسط مردم به پاس قدرداني از زحمات 
عليرضا كريمي آماده و جمع آوري  شده بود به وي اهدا شد. اين تجليل مردمي 

پس از آن شكل گرفت كه كريمي از كم لطفي مسئولان گلايه كرده بود. 

دس بيلر

واشنگتن پست

کمتر کسي تصور مي کرد انتشار يك     منهای فوتبال
عکس در فضاي مجازي باعث شود 
فدراسيوني کم  سروصدا تبديل به پرحاشيه ترين فدراسيون اين 

روزهاي ورزش کشور شود.
به جرئت مي توان گفت كه اگر سرمربي تيم ملي كبدي بانوان تايلند با آن 
شكل و شمايل به سالن مسابقات قهرماني آسيا در گرگان وارد نمي شد، 
حتي مطبوعات و رسانه ها نيز از اوج فاميل بازي و زدوبند در فدراسيون 
كبدي بي اطلاع مي ماندند، اما اين اتفاق افتاد تا مقصودلو، رئيس قبلي 
فدراسيون بيشتر در مظان اتهام قرار گيرد و مجبور به رفتن شود. با اين 
حال حاشيه ها همچنان پابرجاست.  ديروز مجمع انتخاباتي فدراسيون 
كبدي برگزار شد، قرعه رياست اين بار به نام عباس خواجه اورسنجي 
درآمد، آن هم با كس��ب 33 رأي، اما نكته جالب اينجاست كه باز هم 
فاميل بازي در اين فدراسيون بي داد مي كند تا جايي كه تمام اقوام نزديك 
رئيس جديد از همسر گرفته تا خواهر همسر و برادر همسر هم اكنون 

در فدراسيون كبدي مشغول به كار هس��تند و جالب تر اينكه جناب 
اورسنجي، پسردايي همسر رئيس قبلي يعني آقاي مقصودلو هستند و 
اين يعني اينكه اگر ردپاي رئيس قبلي فدراسيون در تصميم گيري ها را 
ديد، اصلاً تعجب نكنيد!  اما بشنويد اظهارنظر محمدرضا داورزني، معاون 

ورزش قهرماني وزير ورزش در خصوص اين جابه جايي كه مي گويد: 
»مقصودلو تشخيص داد كه بايد خون تازه اي وارد مجموعه كبدي شود. 
مجموعه دوستان هم تشخيص دادند كه اورسنجي رئيس شود و اصلًا 
بحث نسبت هاي فاميلي در اين ميان مطرح نبود.« بعد از داورزني اين 
فرافكني ها از زبان رئيس تازه فدراسيون كبدي اينگونه ادامه پيدا كرد: 
»اينكه اعلام شود شش، هفت نفر از اعضاي خانواده من در فدراسيون 
كبدي مشغول به كار هستند، كمي بداخلاقي است. تعداد آنها اينقدر 
نبوده و كمتر است و آمار را اشتباه منتشر كرده اند. من قول مي دهم با 
توجه به شعار انتخاباتي  كه داش��تم در بحث عدالت، شايسته سالاري 
و مديريت مشاركتي در راستاي اهداف كميته ملي المپيك و وزارت 
ورزش گام بردارم.«  به اين ترتيب مافياي حاكم بر كبدي همچنان به 
قوت خود باقي ماند، آن هم با حمايت بي چون و چراي وزارت ورزش و 
اين در حالي است كه شنيده مي شود اورسنجي گزينه مورد نظر وزارت 

براي تصدي پست رياست فدراسيون كبدي بوده است.

رياست کبدی خانوادگی باقی ماند!

ابهامدرپايانداستانطارميوريزهاسپور
از اميد به بخشش فيفا تا پادرمياني اردوغان 

امريكابرايتخريبورزشروسيهرشوهميدهدمايكلجردنبالاترازمسيورونالدو
در روزهاي پاياني سال 20۱7 ميلادي و در شرايطي كه چشم بس��ياري از علاقه مندان ورزش جهان به 

رقابت و ركوردشكني دو فوق ستاره فوتبال جهان يعني ليونل مسي و كريستيانو رونالدو 
معطوف شده، انتشار ليست پردرآمدترين ورزشكاران جهان و پيشي گرفتن مايكل 
جردن، بسكتباليس��ت NBA، بزرگان گلف و فرمول يك از اين دو ستاره فوتبال 
جالب توجه بود. مجله امريكايي Forbes، فهرست پردرآمدترين و ثروتمندترين 
ورزشكاران تاريخ را منتشر كرد. مبلغ اعلام ش��ده در اين فهرست براساس حقوق 

و دس��تمزد، جوايز و قراردادهاي تبليغاتي محاسبه شده كه بر اين 
اساس مايكل جردن با درآمد ۱/85 ميليارد دلار، پردرآمدترين 
ورزش��كار جهان اس��ت. تايگر وودز، آرنول��د پالمر و جك 
نيكلاس، سه گلف باز برتر دنيا در رده هاي بعدي اين جدول 
قرار گرفتند. مايكل شوماخر كه مدت هاست در حالت كما به 
سر مي برد نيز رتبه پنجم را در اختيار دارد. جالب اينكه در 

بين فوتباليست ها ديويد بكهام بازنشسته برتر از همه 
جايگاه هشتم اين فهرست را با درآمد 800 ميليون 
دلار به خود اختصاص داده است. كريستيانو رونالدو 
با 725 ميليون دلار نفر دوازدهم اين جدول است و 

رقيب او يعني ليونل مسي با 600 ميليون دلار در رديف 
شانزدهم اين فهرست قرار دارد.

فریدون حسن
   ورزش جهان

ميزبان جام جهاني 20۱8 هنوز درگير پرونده دوپينگ سيستماتيك مربوط به المپيك زمستاني سوچي است، 
حاشيه اي كه باعث شد روس ها نتوانند بسياري از چهره هاي نامدار و مدال آور خود را 

به المپيك 20۱6 ريو اعزام كنند. حالا اما ولاديمير پوتين، رئيس جمهور روسيه در 
واكنش به تمام اين حواشي كه باعث شده نام روسيه دوباره به عنوان حامي دوپينگ 
بر سر زبان ها بيفتد، انگشت اتهام خود را به سوي امريكا نشانه رفته و گفته است: 
»مقامات امنيتي امريكا به گريگوري رودچنكف رشوه داده اند تا اطلاعاتي درباره 
دوپينگ در كشور روسيه منتشر كند.« رودچنكف، رئيس سابق آزمايشگاه مسكو 

بود كه اطلاعاتي درباره دوپينگ تعداد زيادي از ورزش��كاران روسيه را منتشر 
كرد و باعث محروميت آنها از مسابقات ورزشي شد. رئيس جمهور 

روسيه در خصوص او گفته است: »او تحت كنترل سرويس هاي 
امنيتي امريكاست، معلوم نيست چه دارويي به او مي دهند كه 
هر چيزي كه امريكايي  ها مي خواهند، مي گويد. امريكايي ها به 
دلايل سياسي عليه ورزش روسيه شايعه پراكني مي كنند.« 
اظهارنظر پوتين در حالي رسانه اي شده كه ورزشكاران روس 
از حضور در بازي هاي المپيك زمس��تاني 20۱8 هم محروم 
هستند و نمي توانند تحت نام كشورشان در اين رقابت ها شركت 
كنند، هرچند كه رئيس جمهور روسيه اعلام كرده كه از حضور آنها 

در رقابت ها به صورت مستقل استقبال مي كند.


